
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. februar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 292 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra May-Britt Kattrup (LA). 

 

Spørgsmål nr. 292:  

”Ministeren bedes, i forlængelse af artiklen ”Kræftsyge taber sig, uden at personalet 

griber ind”, der blev bragt i Politiken den 1. januar 2016, redegøre for, hvordan man 

agter at følge op på opfordringen om, at sygehusene skal stramme op og have større 

opmærksomhed på kræftpatienters kost og vægt?” 

 

Svar: 

Det er vigtigt, at kræftpatienter får den rigtige ernæring for at komme godt gennem 

et ofte krævende behandlingsforløb og vende tilbage til hverdagen.  

 

Regionerne er ansvarlige for driften af sygehusvæsenet og dermed også for, at pati-

enterne får den rigtige ernæring, når de er indlagt på sygehusene. Jeg forventer, at 

regionerne og sygehusene følger op på og sikrer det fornødne fokus på kræftpatien-

ternes ernæring, når de modtager sygehusbehandling. 

 

Overvejelser om ernæring vil i relevant omfang indgå i det faglige forarbejde til 

Kræftplan 4 i regi af Sundhedsstyrelsen. 
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